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Zápis č. 3 

ze zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 19. 5. 2021 

 

Přítomni: Omluveni: 

Ing. Mgr. Hana Vacková – předsedkyně Jiří Juráš 

doc. PhDr. Karel Konečný, CSc. Aleš Valnoha 

Mgr. Michal Stoupa Bc. Jan Žůrek 

Radek Hofer  

Bc. Jakub Jüngling Tajemník výboru: 

Ing. Petr Mudra Bc. Hedvika Součková 

Lukáš Drlík  

Zdislav Ház, DiS. Hosté: 

Tomáš Šulák Ing. Bc. Milada Sokolová 

Mgr. Josef Kaštil Mgr. Josef Tetera 

Ing. Lubomír Žmolík Bc. Tomáš Weber 

Mgr. Djamila Bekhedda Mgr. Radek Stojan 

Martin Křupka Mgr. Tomáš Rak, MBA 

Marcela Župková  

  

 
 
Program: 
 
1. Zahájení  

2. Individuální žádosti o dotaci v oblasti cestovního ruchu a vnějších vztahů 

3. Představení Jeseníky - Sdružení cestovního ruchu  

4. Navýšení členských příspěvků SCR 

5. Plnění akčního plánu Programu rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje 
(informace za rok 2020 ve stavu k 31. 12. 2020) 
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6. Vyhodnocení návštěvnosti Olomouckého kraje v roce 2020 

7. Různé 

 

 

Zápis: 

1. Zahájení 

Předsedkyně přivítala členy Výboru, seznámila je s programem a konstatovala, že Výbor je 
usnášeníschopný. 

Program 3. zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu Zastupitelstva Olomouckého kraje 
byl jednohlasně schválen. 

 

2. Individuální žádosti o dotaci v oblasti cestovního ruchu a vnějších vztahů  

Bc. Hedvika Součková zaslala všem členům výboru podklad k žádosti a ti měli možnost se 
k ní vyjádřit. 

Ing. Sokolová informovala o stavu individuálních dotací. Pro rok 2021 bylo na individuální 
dotace rozpočtováno přibližně 80 miliónů korun. Z toho 50 miliónů korun bylo použito na 
dlouhodobé závazky. Zbylých 30 miliónů korun již bylo rozděleno na dosud podané žádosti. 
V současné době je řešeno navýšení financí pro tuto kapitolu ve vztahu k hospodářskému 
výsledku Olomouckého kraje za loňský rok. Bc. Weber představil podanou žádost, jejímž 
cílem je vybudování rozhledny. Požadovaná výše dotace je 2,5 mil. Kč, celkové náklady 
skoro 12 mil. Kč. Projekt zhodnotil velmi kladně z hlediska lokace, designu, návazné 
infrastruktury i potenciálu území. To potvrdil i Mgr. Stojan. Projekt byl projednán i pracovní 
skupinou Cestovní ruch při Regionální stálé konferenci pro území Olomouckého kraje a má 
přislíbenou podporu 5 mil Kč od MMR ČR v rámci Národního programu podpory cestovního 
ruchu v regionech. 

Tomáš Šulák se dotázal na systém Individuálních dotací, zda mohou podat i vlastní žádost. 
Bc. Weber uvedl, že dotace jsou ze zákona děleny na programové (dotační programy OK) 
s přesnými pravidly a podmínkami a mimořádné (Individuální dotace OK), kde nejsou 
předem stanoveny přesné podmínky a jsou plně v kompetenci samosprávy. Ing. Sokolová 
doplnila, že vzhledem k množství žádostí byla rozdělena celá letošní alokace. Vedení kraje 
plánuje navýšení této kapitoly ve vazbě na hospodářský výsledek kraje za rok 2020. 
Individuální žádosti lze podat do 29. 10. 2021 (dotace do 200 tis. Kč) respektive  
do 31. 8. 2021(dotace nad 200 tis., nebo pokud je žadatelem obec). 

Výbor vzal na vědomí podané informace o hodnocení individuální žádosti v oblasti 
cestovního ruchu a doporučil Zastupitelstvu Olomouckého kraje rozhodnout  
o poskytnutí dotace dle předloženého návrhu. 
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3. Představení Jeseníky - Sdružení cestovního ruchu 

Mgr. Tomáš Rak představil Jeseníky – SCR, které funguje od roku 1999 a sdružuje partnery 
na všech úrovních. Chybí však legislativní i finanční podpora státu, ačkoli cestovní ruch je 
důležitým ekonomickým činitelem, v Jeseníkách obzvlášť.  

Činnost zahrnuje: marketing (vizuální styl, web, propagační materiály), press a fam tripy, 
věrnostní ubytovací kartu, údržbu lyžařských běžeckých tras a jiné. Dle aktuálních výzev  
a možností financování jsou realizované další projekty, včetně spolupráce s Polskem. 
V současné době se jedná např. o cykloprojekty v jednotlivých oblastech, síť nabíjecích 
stanic pro elektrokola, zelenou linku, v plánu je obnova Čarodějnické cyklotrasy. Velkou 
pozornost nyní věnují jednotné prezentaci Jeseníků napříč kraji, což se daří. Byl vytvořen a 
přijat jednotný vizuální styl. Významným krokem je i zajištění ČEZ jako strategického 
partnera na 6 let. 

Výbor vzal na vědomí informace k tomuto bodu jednání. 

 

4. Navýšení členských příspěvků SCR 

Ing. Sokolová informovala, že Jeseníky – SCR a Střední Morava – SCR požádali o navýšení 
členského příspěvku Olomouckého kraje vždy o 250 tis. Kč pro dané sdružení za účelem 
realizace projektu na vytvoření dobíjecích stanic pro elektrokola. V Jeseníkách tak přibyde 
10 nových nabíjecích míst, na Střední Moravě 17, a to v lokalitách s velkou koncentrací 
turistů. Na financování se budou podílet i další partneři (38 % v Jeseníkách, na Střední 
Moravě více než 50 %). 

Výbor vzal na vědomí podané informace, a doporučil Zastupitelstvu Olomouckého 
kraje rozhodnout o navýšení členských příspěvků pro Jeseníky – Sdružení 
cestovního ruchu a Střední Morava – Sdružení cestovního ruchu. 

 

5. Plnění akčního plánu Programu rozvoje cestovního ruchu Olomouckého kraje 
(informace za rok 2020 ve stavu k 31. 12. 2020) 

Bc. Hedvika Součková zaslala všem členům výboru podklad a ti měli možnost se s ním 
seznámit. Bc. Weber doplnil, že se jedná o poslední vyhodnocení Programu rozvoje 
cestovního ruchu na období 2014 – 2020. Od letošního roku je platný nový strategický 
dokument na období 2021 – 2027. Částky jsou orientační a rozdíly v objemu financí mezi 
jednotlivými roky jsou dány i tím, že některé aktivity v gesci spolupracujících subjektů nebyly 
dříve zahrnuty.  

Výbor vzal na vědomí podané informace.  

 

6. Vyhodnocení návštěvnosti Olomouckého kraje v roce 2020 

Bc. Hedvika Součková zaslala všem členům výboru podklad a ti měli možnost se s ním 
seznámit. Mgr. Stojan shrnul hlavní výstupy statistických šetření návštěvnosti Olomouckého 
kraje. Dříve se meziročně zvyšovala návštěvnost kraje o zhruba 10 %. V roce 2020 byl 
zaznamenán propad o 38 %, u zahraničních návštěvníků ještě více. Návštěvnost v letních 
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měsících byla vyšší než v roce 2019, ale nemohla pokrýt propad zapříčiněný omezeními 
kvůli pandemii. Pozitivní je, že si Olomoucký kraj v rámci ČR drží pozici v oblasti lázeňství 
a kongresové turistiky. Návštěvnost turistických cílů se propadla o cca 25 %, pořadí 
nejnavštěvovanějších cílů zůstává stejné jako v minulých letech. 

Výbor vzal na vědomí informace k vyhodnocení návštěvnosti. 

 

7. Různé 

V rámci různého Ing. Sokolová informovala o vypovězení spolupráce v projektu Olomouc 
region Card ze strany Národního památkového ústavu. Projekt, který držitelům karty 
umožňuje vstup do mnoha objektů zdarma, podporuje Olomoucký kraj každoročně částkou 
380 tis. Kč. Bylo zahájeno jednání na úrovni Asociace krajů ČR, avšak zatím bez výsledku. 
Ačkoli část ztrát ze vstupného je kompenzována částečnou refundací, není NPÚ nakloněn 
další spolupráci. Snížení příjmů objektů ve správě NPÚ v Olomouckém kraji kvůli volným 
vstupům poskytovaným držitelům Olomouc region Card se odhaduje na 250 tis. Kč. Jaký 
vliv má naopak Olomouc region Card na jejich návštěvnost nelze objektivně vyčíslit.  
Ing. Sokolová s NPÚ ještě projedná spolupráci, která by zahrnovala slevu pro děti.  

Tomáš Šulák informoval o zájmu některých politických stran převést cestovní ruch pod 
Ministerstvo kultury. 

Příští zasedání Výboru pro rozvoj cestovního ruchu je plánováno na září 2021, termín bude 
upřesněn. 

V Olomouci dne 26. 5. 2021 

Zapsala: Bc. Hedvika Součková 

 

 

 ………………………….. 
Ing. Mgr. Hana Vacková 

 předsedkyně výboru 

 

 

 


